
 

 

Video teksti tõlge. Õppimine tegevuse käigus, innustatult 
 

Minu nimi on Timo, ma olen pärit Prantsusmaalt ja ma hakkasin korraldama Euroopa 
kodanikualgatust 2018. aasta novembris, kuna ma kuulsin tänu nn kollaste vestide („gilets 
jaunes“) autokütuse maksude tõstmise vastastele protestidele siis esimest korda 
lennukikütuse petrooli maksuvabastusest. 
 
Sel ajal ei peetud Euroopa Liidu institutsioonides Brüsselis petrooli maksustamist üldse 
oluliseks küsimuseks ning just seetõttu otsustasime korraldada selle Euroopa 
kodanikualgatuse ja teha Euroopa Liidu institutsioonidele, Euroopa Parlamendi liikmetele, 
nõukogule ja kõigile teistele siin Brüsselis ning kaugemal liikmesriikide pealinnades 
teatavaks, et Euroopa kodanikud soovivad, et lennunduse tekitatud saaste eest makstaks 
õiglast hinda. 
 
Pärast seda, kui olime korraldanud kuue kuu jooksul kampaaniaüritusi ja kogunud üle 60 000 
allkirja, saime detsembri alguses teada, et Euroopa Komisjon hakkab meie ettepanekut 
menetlema ja lisab lennukikütuste maksustamise ettepaneku rohelisse kokkuleppesse. 
 
Kui Euroopa Komisjon oli andnud teada, et meie ettepanek lisatakse rohelisse 
kokkuleppesse, tundsime suurt kergendust ja olime äärmiselt õnnelikud, kuna pärast 
peaaegu aastaringset kampaaniaürituste korraldamist, ettevalmistusi ja rasket tööd oma 
vabast ajast olime midagi saavutanud ja see oli tõeliselt hea tunne. Teate, kuna ELi 
kodanikud tunnevad sageli, et isegi liikmesriikide poliitikud kohalikul tasandil ja kahjuks 
peamiselt Euroopa tasandi otsustajad ei kuula neid, on Euroopa kodanikualgatus aga 
suurepärane vahend, mis võimaldab teha Euroopa kodanike hääle kuuldavaks kõikjal 
Euroopas. 
 
Minu arvates oli kampaania kõige põnevam osa see, kui Madalmaade valitsus kutsus meid 
Haagi väga piiratud osalejaskonnaga valitsustevahelisele üritusele rääkima lennunduse 
maksustamisest. Tundsime ennast väga erilisena, kuna üritusele ei kutsutud osalema ühtegi 
vabaühendust, aga see näitas, et poliitikud ja otsuste langetajad üldiselt võtavad Euroopa 
kodanikualgatust väga tõsiselt, kuna nad kutsusid meid sellele väga piiratud osalejaskonnaga 
üritusele. 
 
Kõige ängistavam oli see, kui saatsime kümneid e-kirju kuulsustele, ajakirjanikele ja 
poliitikutele, et jagada petitsiooni ja kaasata uusi partnereid, aga saime väga vähe vastuseid. 
Kuid nüüd, olles ise tööle asunud, saan aru, kui palju e-kirju meile päevas saadetakse ning 
mõistan täielikult, miks inimesed alati e-kirjadele ei vasta – seega võtke julgesti telefon ja 
lihtsalt helistage inimestele ning „kiusake“ neid! 
 
Minu nimi on Sandro, ma olen 22aastane ja pärit Saksamaalt. Euroopa kodanikualgatus ja 
meie terve kogemus andis mulle palju võimalusi omandada uusi teadmisi ning samal ajal 
õppisin ja sain palju kogemusi turunduse, enda kehtestamise ja lobitöö ning võrgustike 
loomise valdkonnas organisatsioonidega, millel on meiega ühised väärtused. 
 



 

 

Esiteks oli põhimõtteliselt kõige keerukam mõelda välja üleeuroopaline kampaania, kuna 
oleme lihtsalt üliõpilased ja meil ei ole selles valdkonnas kogemusi, aga see oli samuti väga 
huvitav, kuna andis mulle võimaluse kasutada turunduskursustel saadud teadmisi ja üldiselt 
arendada ennast inimesena. 
 
Põhimõtteliselt võib igaüks korraldada Euroopa kodanikualgatuse, kuna mul ei olnud enne 
Euroopa kodanikualgatuse korraldamist mingeid teadmisi poliitikast ega sellest vahendist, 
kuid hoolimata sellest, et oleme ainult üliõpilased, kaasati meid rohelisse kokkuleppesse ja 
Euroopa Komisjon hakkas meie ettepanekuga tegelema. 
 
Minu isiklik vastutusvaldkond kampaania jooksul oli võtta ühendust poliitikutega, luua 
partnerlusi vabaühendustega, teha mingil määral taustakontrolli, et veenduda, millised 
vabaühendused või poliitikud oleksid meile partneritena kõige sobilikumad. Samuti pidime 
tõeliselt keskenduma sotsiaalmeedia kaudu Euroopa kogukonna loomisele, kuna, nagu 
teate, vajasime allkirju kõikjalt Euroopast. 
 
Parim osa oli võtta suur kohustus, korraldada algatus ja esitada poliitiline ettepanek 
Euroopa Komisjonile. Algatuse korraldamise ajal pidime osalema konverentsidel, mida ma ei 
olnud varem teinud, ning kontakteeruma vabaühenduste esindajate ja poliitikutega, et luua 
nendega suhteid. Kuna oleme üliõpilased, ei olnud meil võimalik algatust üksi ellu viia ja 
seega oli minu jaoks tõeliselt huvitav ja nauditav luua partnerlusi inimestega, kellel on selles 
valdkonnas eksperditeadmised. 
 
Kõige raskem või võib-olla kõige stressirohkem osa oli viia tasakaalu minu kohustused 
üliõpilase ning Euroopa kodanikualgatuse korraldaja ja üleeuroopalise kampaania 
kaasalgatajana. Kuna oleme üliõpilased ja alustasime seda tegevust väga spontaanselt, 
olime samuti väga alarahastatud ja pidime ise oma kulud katma, kuid soovin, et oleksin 
varem teadnud Euroopa kodanikualgatuse foorumist, kus antakse meiesugustele 
kogemusteta inimestele tõeliselt häid nõuandeid vahendite hankimiseks. 
 
Minu sõbrad ei mõistnud tegelikult jõupingutusi, mis on vajalikud Euroopa kodanikualgatuse 
või üleeuroopalise kampaania korraldamiseks. Nad mõistavad, et keskkonnameetmeid on 
vaja võtta kiiresti, 
aga nad ei olnud kursis Euroopa kodanikualgatuse tervikliku menetlusega, kuna nad 
ei tegele Euroopa küsimustega. Soovisin neile selgitada, et see ei ole 
tegelikult midagi väga keerukat ja tuleb ainult õppida mõned väga lihtsad asjad selle kohta, 
kuidas vahend toimib, ning seejärel leida poliitika või probleem või mureküsimus, mis on 
paljudele eurooplastele kõikjal Euroopas oluline, et selle põhjal korraldada algatus, mis ka 
sind ennast tõeliselt innustab. 
 
Kutsun üles inimesi, kellel on paljude Euroopa kodanikega ühine probleem või mure, mitte 
liiga palju mõtlema ja lihtsalt asuma tegutsema, kuna kokkuvõttes õpib tegevuse käigus ja 
see on ka meie kogemus. Meil oli selles valdkonnas, poliitikas üldiselt ja 
poliitikakujundamise valdkonnas väga vähe kogemusi, kuid neid saab alati tegevuse käigus 
omandada. 



 

 

 
Seega tahan väga rõhutada: kui sul on mõte, kuidas kujundada Euroopa tulevikku või 
lahendada mõni probleem, siis ära kahtle ja korralda oma Euroopa kodanikualgatus! 
 
Euroopa kodanikualgatuse korraldamine ei ole alati lihtne, see on pikk ja keerukas ning 
vahel äärmiselt ängistav protsess, aga kõige olulisem on mitte kunagi alla anda! 
 
Ära anna kunagi alla ja usu alati oma ettepanekusse, kuna vastasel juhul ei vii sa seda 
tõenäoliselt lõpule. Seega veendu, et su ettepanek on sulle tähtis ja sa oled sellest tõeliselt 
innustatud ning, nagu juba öeldud, ära anna kunagi alla! 
 

 
 


